
 

 

Portefeuillehoudersoverleg VVRE van de Westfriese gemeenten 

Het portefeuillehoudersoverleg is geformaliseerd overleg tussen bestuurders van de Westfriese colleges met het 

doel tot uitwisseling van standpunten te komen en daarmee afstemming te bewerkstelligen op de diverse 

beleidsterreinen. In het portefeuillehoudersoverleg is geen sprake van formele besluitvorming. Het overleg kan 

leiden tot adviezen aan de afzonderlijke colleges van burgemeester en wethouders over regionale 

aangelegenheden, die ter zake besluiten kunnen nemen. Binnen de gemeenten gelden de normale 

besluitvormingsprocedures en regels voor openbaarheid.  

 

03. Conceptverslag pho VVRE 6 juni 2019 

Aanwezig: dhr. S. Bashara (voorzitter, Hoorn), dhr. G. Besseling en dhr. J. Broeders (Drechterland), 

dhr. B. Tap en mw. M. van der Ven (Hoorn), mw. C. van de Pol (Koggenland), dhr. E. Struijlaart (Enkhuizen), 

mw. A. van Langen en dhr. H. Nederpelt (Medemblik), dhr. B. Beemster (Opmeer), dhr. B. Nootebos en dhr. N. 

Slagter (Stede Broec), dhr. T. de Smidt en mw. D. Smink (secretariaat) 

Tevens aanwezig: bij agendapunt 4 dhr. S. Ruijs (projectleider omgevingsverordening NH) en bij agendapunt 4 

en 5 dhr E. Vos (Hoorn), bij agendapunt 6 mw. B. Haubrich 

Verhinderd: dhr. A. Kalthoff (Opmeer) en mw. E. Heutink (Enkhuizen), 

 

Agenda/Organisatie 

1. Inloop 

 

2. Opening 

De voorzitter opent de vergadering.  

 

3. Verslag vorige vergadering 

Stukken:  

3 Conceptverslag VVRE 4 april 2019 

Voorstel: vaststellen van het verslag. 

 Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld  

 

Ruimtelijke ontwikkelingen                                     dossierhouders Nootebos, Van Langen en Tap 

4. Botsproeven Omgevingsverordening Noord-Holland 

In de VVRE-vergadering op 7 maart jl. was er een bestuurlijke botsproef over de Omgevingsverordening. Op 

basis van stellingen is onder meer gesproken over denkrichtingen over nieuwe provinciale regels over 

kleinschalige ontwikkelingen en landschappelijke regimes. Afgesproken is om op 6 juni in de VVRE verder te 

praten over de stand van zaken.  

 

Voorstel: - kennis nemen van de informatie; 

       - gedachtewisseling over en kenbaar maken van wensen ten aanzien van de  

                 Omgevingsverordening.  

 Opmerkingen: 

- Dhr. Ruijs geeft een toelichting op de insteek die is gekozen in de concept Omgevingsverordening en    

  blikt vooruit op het bestuurlijk congres Omgevingsverordening op 13 juni en het vervolgproces. Bijzondere  

  aandacht krijgt de wijze waarop de sturingsfilosofie van de Omgevingsvisie is vertaald in de verordening. 

- Vanuit de vergadering wordt met name gevraagd wie nu uiteindelijk bepaalt of een plan past binnen de 

  afgesproken kaders. Gelet op de gehanteerde filosofie zou dit de lokale overheid moeten zijn, zeker indien 

  afstemming heeft plaatsgevonden met omliggende gemeenten. Provincie komt dan alleen aan zet als de regio 

  er zelf niet uitkomt. Het is een gemiste kans als de provincie nu toch nog een vinger in de pap heeft. 

  Provincie kan wel een rol hebben bij het ondersteunen van een besluit door de gemeente(n) tegenover  

  derden. 

- Geconstateerd wordt dat sommige statements (‘gemeenten stellen vast, GS stemt in’) voor meerdere uitleg 

  vatbaar zijn.  

- Bij diverse bestuurders bestaat zorg dat de gewenste vernieuwing niet plaats zal kunnen vinden als de 

  provincie niet daadwerkelijk ‘los zal kunnen laten’. 

- Geattendeerd wordt op het feit dat de kaart van het landelijke gebied nog niet correct is. 

- Dhr. Ruijs geeft aan dat de gemeente in principe bepaalt of een plan past. Desgevraagd geeft hij aan dat een 

  aantal regio’s bepleiten dat de provincie daadwerkelijk ‘loslaat’. Er zijn ook regio’s die de provincie  

  nadrukkelijk  vragen te helpen bij het borgen van de regionale ruimtelijke kwaliteiten. 



 

 

 

 

 

Bovenregionale samenwerking BAO                         dossierhouders Heutink, Nederpelt en Tap 

5. Bestuurlijk Afstemmings Overleg NHN 

Op 7 juni is het BAO NHN gepland. Zoals gebruikelijk is er gelegenheid informatie uit te wisselen en de inbreng 

te bespreken vanuit Westfriesland. Een nadere toelichting kan gegeven worden door de dossierhouders, tevens 

de vertegenwoordigers van WF in het BAO.  

Zoals afgesproken in het vorige VVRE-overleg zullen agendacommissie en WF-vertegenwoordigers in het BAO 

een gedachtewisseling in het VVRE voorbereiden over de structuur, vertegenwoordiging en terugkoppeling. 

Hiermee is inmiddels een start gemaakt. Duidelijk is in ieder geval dat voor het BAO meer ruimte in de agenda 

moet worden gereserveerd. In deze agenda is hieraan al uitvoering gegeven. 

Stukken: 

5 Agenda BAO 7 juni 2019 (nagezonden) 

 

Voorstel: kennis nemen van de agenda van het BAO en informatieuitwisseling en afstemming over de  

  inbreng tijdens het BAO vanuit Westfriesland 

 Opmerkingen: 

-  De heren Tap en Nederpelt geven een toelichting op de agenda van het BAO op 7 juni a.s. 

-  Vooruitlopend op de discussie over de structuur en de vertegenwoordiging die in een volgende VVRE -

 overleg is gepland, wordt van gedachten gewisseld over diverse aspecten, zoals noodzaak bovenregionaal 

 overleg, rol van de provincie, voorkomen dat afzonderlijke gemeenten financieel ‘voor het blok’ komen te 

 staan door afspraken in het BAO, snelheid van gezamenlijk handelen, directe betrokkenheid van regionale 

 portefeuillehouder(s) bij overleg in BAO, transparantie werkgroepen en deelnemers, bepalen van de agenda. 

-  Geconstateerd wordt dat BAO nu een aantal jaren functioneert. Het is nu het moment om te bezien hoe 

 verbeteringen kunnen worden aangebracht in de structuur. 

-  De voorzitter benadrukt dat de wens om tot aanpassingen te komen niets afdoet aan de waardering die 

 bestaat bij alle VVRE-leden voor het werk van de Westfriese vertegenwoordigers in het BAO.  

  

Wonen                                                                       dossierhouders Van de Pol, Struijlaart, Van der Ven 

6. 

 

Voorrang sociale woningbouw 

 De regio Westfriesland heeft een regionaal woningverdeelsysteem en een regionale huisvestingsverordening. 

Op grond van deze verordening beoordeelt een regionale urgentiecommissie aanvragen voor voorrang op een 

sociale huurwoning. Deze verordening moet eens in de vier jaar worden herzien. Voor juli 2019 moeten de 

gemeenten daarom een nieuwe verordening vast stellen. De regiogemeenten hebben één afgestemd voorstel 

gemaakt om de verordening te wijzigen. 

Stukken:  

6a Advies aan VVRE voor urgentieverordening 

6b Regionale Urgentieverordening Huisvestingswet Westfriesland 2019 

 

Voorstel:  

1. In te stemmen met de Urgentieverordening 2019 waarvan de belangrijkste wijziging is de procedure van 

toewijzing te wijzigen in directe bemiddeling. 

2. De Urgentieverordening 2019  voor vaststelling aan te bieden aan uw gemeenteraad 

  

Opmerkingen: 

-  Mw. Van de Pol leidt het onderwerp kort in. 

-  Mw. Haubrich licht het voorstel toe en beantwoordt enkele vragen. 

-  De voorzitter concludeert dat wordt ingestemd met het voorstel. Wel is de gezamenlijke constatering dat in 

 het vervolg eerder moet worden begonnen met de voorbereiding van het voorstel, zodat een tijdige 

 behandeling in de gemeenteraden kan worden gepland.    

 

7. Afhandeling bezwaarschriften urgentie wonen 

 Sinds medio 2015 is het mogelijk om tegen een weigering van een urgentieverklaring bezwaar in te dienen.  

   Daarvoor bestond er een klachtenprocedure. De bezwaren worden behandeld door de Regionale hoor- en 

adviescommissie voor de behandeling van bezwaarschriften o.g.v. de Huisvestingsverordening (Rehab). Dat er 

tevredenheid is over de kwaliteit van de adviezen van de Rehab, wil niet zeggen dat er geen verbetering 

mogelijk is in de werkwijze. Vanuit het streven naar procesoptimalisatie, hogere klanttevredenheid en 



 

 

efficiencyvoordelen, worden daarom enkele wijziging van de werkwijze voorgesteld. 

Stukken: 

7 Advies VVRE voorstel ambtelijk horen bezwaren urgentie 

 

Voorstel: In te stemmen met het invoeren van ambtelijk horen in het geval van bezwaarschriften op grond 

 van de Huisvestingsverordening. 

  Opmerkingen: 

-  Mw. Van der Ven geeft een toelichting op het voorstel. Niet alle dossierhouders zijn even enthousiast over 

 het voorstel. Toch is besloten het voor te leggen aan het gehele VVRE. 

- Bij diverse bestuurders bestaat twijfel over de geschetste voordelen: laagdrempeliger, sneller, minder 

 kosten, in belang inwoners, ervaringen elders. Daarnaast zijn geen signalen bekend dat het nu niet goed zou 

 gaan. 

- De voorzitter constateert dat nog veel onduidelijkheid bestaat over het voorstel en de onderbouwing. Hij 

 stelt voor dat ambtelijk nog eens wordt opgehaald wat precies de bezwaren zijn, het voorstel en/of 

 toelichting aan te passen en vervolgens het voorstel opnieuw te agenderen. 

  

Duurzaamheid 

8. Westfriese Energiestrategie (WES) 

Bureau Berenschot zal een presentatie geven over de eerste stappen in het formuleren van de Westfriese 

Energiestrategie. De basis voor de Westfriese energiestrategie is het Westfries Kompas. Hierin staan het 

fundament van Westfriesland beschreven en is het uitgangspunt voor het formuleren van het Westfriese 

energiestrategie. U wordt geïnformeerd over de Westfriese opgave in duurzame opwek in zon en wind tot 

2030 met een doorkijk naar 2040.  

Doel van de Westfriese energiestrategie is het formuleren van een regionaal NHN bod waarin de fundamenten 

van Westfriesland goed vertegenwoordigd zijn. Dit willen wij ook tijdens de regionale raadsledenbijeenkomst 

op 19 juni bespreken. De invulling van die avond wordt tijdens het VVRE besproken. 

Stukken: geen 

Voorstel:  Kennis nemen van de presentatie van bureau Berenschot en de agenda voor de regionale 

 raadsledenbijeenkomst op 19 juni.  

 Opmerkingen: 

-  Op 24 mei was er overleg van de 7 dossierhouders Duurzaamheid. Geconstateerd is dat zich op dit  

   moment diverse ontwikkelingen voordoen. Besloten is daarom het onderwerp Westfriese 

 Energiestrategie te verplaatsen naar het volgende VVRE op 4 juli.  

-  Enkele bestuurders maken van de gelegenheid gebruik melding te maken van enig ongemak bij dit dossier: 

  plotselinge nieuwe elementen bij besluitvorming, informatie die als ‘een konijn uit de hoge hoed komt’, etc. 

- De voorzitter deelt de kritiek en geeft aan dat hij in de Stuurgroep hierop zal blijven attenderen. 

 

Economie 

9. Ontwikkelingsbedrijf NHN 

Op 7 juni a.s. is de Algemene Vergadering van Aandeelhouders in Castricum. De stukken zijn eerder 

rechtstreeks aan alle gemeenten verzonden. De agenda is bijgevoegd. Bij dit agendapunt is er gelegenheid 

voor het uitwisselen / afstemmen van opvattingen. 

Stukken: 

9 Agenda AVA Ontwikkelingsbedrijf NHN 

 

Voorstel: Uitwisselen /afstemmen opvattingen in verband met de AVvA op 7 juni a.s. 

 Opmerkingen:  

- Dhr Nederpelt stelt voor als Westfriese gemeenten enige suggesties te doen met betrekking tot de 

 bedrijfsvoering: aflossing langlopende lening en het alleen bankieren bij de ‘eigen’ BNG. 

- De overige bestuurders kunnen zich hierin vinden.  

 

Overig 

10

. 

Ingekomen/verzonden correspondentie 

10a Brief aan wethouder Tap van bewonersgroep Oosterblokker 8 april 

10b Brief aan wethouder Tap van bewonersgroep Oosterblokker 11 april 2019 

10c Brief aan Colleges WF van wethouder Fit over Regatta Medemblik 

10d Zienswijze regio WF op ontwerp-gebiedsplan Wieringermeer 

10e Nieuwsbrief Lobby 20190411 



 

 

Voorstel:  de correspondentie voor kennis aannemen 

 Besloten conform voorstel.  

  

11 Mededelingen/informatie-uitwisseling (inclusief Rondvraag) 

Bij dit agendapunt is er gelegenheid voor bestuurders elkaar desgewenst kort te informeren over 

ontwikkelingen op de diverse dossiers c.q. navraag te doen over de voortgang.  

Stukken: 

11 Memo Mededelingen VVRE 6 juni 2019 

 

Voorstel:  kennis nemen van de mededelingen en gelegenheid voor informatie-uitwisseling   

  actuele ontwikkelingen diverse dossiers.  

 Opmerkingen: 

-  Bestuurders nemen kennis van de informatie in de memo Mededelingen 

- Secretaris  roept regionale dossierhouders op onderwerpen bij hem aan te melden die de aandacht  

   verdienen tijdens de regionale raadsledenbijeenkomsten.  

-  Dhr. Tap dankt zijn collega’s voor hun snelle reactie op zijn vraag over een mogelijke vestiging op  

   bedrijventerrein Zevenhuis. Hij zal de collega’s op de hoogte houden. 

-  Kwalitatieve woningbouwprogrammering: er wordt kort gedeeld hoe dit in de diverse gemeenten is  

   behandeld. 

-  Dhr. Slagter attendeert op het belang van deelname aan events zoals het VNG-congres. Dit is bijzonder 

   goed voor de onderlinge contacten en bevordert daardoor de samenwerking.  

   Hij doet verder de suggestie vanuit VVRE en Madivosa ideeën aan te dragen voor het VNG-congres in 2020, 

   dat in Westfriesland zal plaatsvinden. 

-  De overige bestuurders stemmen hiermee van harte in. Afgesproken wordt dit onderwerp z.s.m. te 

 agenderen tijdens een gezamenlijk overleg van VVRE en Madivosa en daarbij de projectleider M. van der 

 Horst uit te nodigen. 

 

12

. 

Sluiting 

 


